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Uppföljning med förnyat formellt klagomål från föreningen Rädda 
Svartedalens Vildmark avseende FSC-certifierat skogsbruk 
 
Föreningen skickade nedanstående formella klagomål avseende FSC-certifierat skogsbruk 
2024-06-20. Till Södra 
Föreningen erhöll svar från Maria Lennartson Södra för endast några av klagomålen från vår 
skrivelse och svaren var inte fullständiga vilket vi tar upp nedan. 
 
  -- 
       
 Till DNV GL-FSC/PEFC Complaint    2024-06-20 

fsccomplaints@dnvgl.com  

Formellt klagomål från föreningen Rädda Svartedalens Vildmark avseende 
FSC-certifierat skogsbruk. Enlig FSC-STD-SWE-03-2019 SW, giltlig from 2020-10-01  

Inledning  

Rädda Svartedalens vildmark (RSV) utgör en samlande förening för en rad natur-, fiske-, och 

friluftsföreningar i delar av Svartedalen. Denna ideella förening bildades 1996 och har till uppgift 

att verka för att skydda och bevara natur- kultur- och friluftsvärden.  
Markägare Våge Svensson och dottern Helen Benjaminsson. F.n. dubbelcertifierade hos Vida se 

foto.  
RSV har tidigare framfört klagomål på markägarna exempel.  
-2016-01-28 Föreningen Rädda Svartedalens svar på frågor beträffande tillämpningen av FSC:s 
skogsbruksstandard, Svartedalen Västra Götaland.  
-190531 Anders Nenzén klagomål gruppmedlem Våge Svensson, Svartedalen  
uppgift enligt stadgarna att beakta natur- kultur- och friluftsintressen i Svartedalens f.d. 
kronoparksområden.  

-22.10.2018 Martin S Klagomål samråd Svartedalen, Våge Svensson/Södra Skog  
 
Bakgrund  

Föreningen RSV skickade:  
2021-11-28 synpunkter på avverkningsanmälningar, som berör Svartedalen 1:23. [bifogas] Skickad till 
Helen Benjaminsson mfl.  

2024-05-05 Avverkningar i Svartedalen, inom bevarandeplan för Natura 2000 för SPA/pSCI 

område enl. EU:s fågeldirektiv, art och habitatdirektiv. [bifogas]  
2024-04-27/28 Foto från pågående avverkning A 33448–2021. 
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Vi anser att markägare/certifikatsinnehavaren brutit mot följande 

kriterium enligt gällande FSC standard:  
Princip 4 relationer på samhällsnivå.  

1) Samråd skall ska hållas enligt indikatorn 4.5.1 Områden viktiga för lokalsamhället för 

rekreation och friluftsliv, kultur eller lokal ekonomi, som kan påverkas negativt av aktuella 

åtgärder dokumenteras och berörda intressenter identifieras.  

2) Indikatorn 4.5.2 Detta skall göras i god tid innan planerade åtgärder påbörjas.  
3) Indikatorn 4.5.3 a,b, c. Områden av särskild vikt och behovet av samråd identifieras i 
samverkan med berörda intressenter. Ett samråd skall uppfylla krav enl. a,b, c  
Samråd har inte hållits innan avverkningarna påbörjats. Trots skrivelse och att vi deltagit i möte 
(Anteckningar Svartedalsrådet 16/3 – 2023 arrangerat av Västkuststiftelsen där Skogsägaren 
deltog). [bifogas]  
 

PRINCIP 6: MILJÖVÄRDEN OCH MILJÖPÅVERKAN Certifikatsinnehavaren ska upprätthålla, 
bevara och/eller återställa skogsbruksenhetens ekosystemtjänster och miljövärden och ska 
undvika, minska eller åtgärda negativ miljöpåverkan.  
6.2 Innan beståndspåverkande åtgärder genomförs ska certifikatsinnehavaren identifiera och 
bedöma skala, intensitet och risk för åtgärdernas eventuella effekter på identifierade miljövärden  

Området som är Natura 2000 område för EU:s fågeldirektiv. Enligt bevarandeplan 
https://www.lansstyrelsen.se/download/18.2e0f9f621636c84402734726/1528973733767/svartedalen-se0520142.pdf 

Vilket även framgår av våra skrivelser. Ingen naturvärdesinventering är dokumenterad och 
offentliggjorts av markägaren. Här berörs även andra riktlinjer såsom 6.5.4.  
 

6.7.1 Ekologiskt funktionella kantzoner mot vattendrag och öppna vattenytor bevaras eller 
återskapas vid behov. Kantzonens utformning och bredd planeras och anpassas utifrån 
vattenmiljöns naturvärde och känslighet samt kantzonens skogliga naturvärden.  
- I avverkningsanmälningar vid vatten finns inga skyddszoner angivna.se 3) enligt 2021-11-28- 

Kungälv den 17 juni 2024  
Kåre Ström  
Ordförande i Rädda Svartedalen och ordf. i Kungälvs ornitologiskaförening  
Tvetgatan 277  
442 33 Kungälv  

Tel: 0707–723204, e-post: karestrom@telia.com  
 
Stig Johannesson  
Sekreterare i Rädda Svartedalens vildmark och ordf. i Kungälvs naturskyddsförening  
Munkegärdegatan 355  
44241 Kungälv  
Tel: 076-3464515 e-post: stig.johannesson@outlook.com 

 

Bilagor:  
-2021-11-28 synpunkter på avverkningsanmälningar, som berör Svartedalen 1:23  

-2024-05-05 Avverkningar i Svartedalen, inom bevarandeplan för Natura 2000 för SPA/pSCI 

område enl. EU:s fågeldirektiv, art och habitatdirektiv.  
-2024-04-27/28 Foto från pågående avverkning A 33448-2021.  
-Anteckningar Svartedalsrådet 16/3 – 2023 

  ---- 
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2024-09-20 Erhöll föreningen nedanstående svar från Södra på A33448-2021, A59123-

2023, men saknar svar på övriga synpunkter från 2021-11-28: A 33496–2021, A 33493–

2021, A 33426–2021, A 48345–2021, A 33455–2021. 

 

Svar från Södra i blå färg. 

 

Föreningens (RSV) synpunkter på svaren och övrigt märkes med *) och med kursiv stil. 

 

 Svar på klagomål från Rädda Svartedalen angående avverkningar 
med ärendenummer A33448-2021 och A59123-2023.  

*) Här saknas övriga ärende: A 33496–2021, A 33493–2021, A 33426–2021,  

A 48345–2021, A 33455–2021, från skrivelsen 2021-11-28. 

 
 Princip 4 relationer på samhällsnivå.  

1) Samråd skall ska hållas enligt indikatorn 4.5.1 Områden viktiga för lokalsamhället för 

rekreation och friluftsliv, kultur eller lokal ekonomi, som kan påverkas negativt av aktuella 

åtgärder dokumenteras och berörda intressenter identifieras.  

2) Indikatorn 4.5.2 Detta skall göras i god tid innan planerade åtgärder påbörjas.  

3) Indikatorn 4.5.3 a,b, c. Områden av särskild vikt och behovet av samråd identifieras i 

samverkan med berörda intressenter. Ett samråd skall uppfylla krav enl. a,b, c Samråd har 

inte hållits innan avverkningarna påbörjats.  

Trots skrivelse och att vi deltagit i möte (Anteckningar Svartedalsrådet 16/3 – 2023 

arrangerat av Västkuststiftelsen där Skogsägaren deltog). [bifogas]  

 

Södras svar 

  

Enligt överenskommelse skall Svartedalsrådet hållas varje år. Västkuststiftelsen kallar till 

detta möte, och bjuder då in samtliga intressenter i Svartedalen. Svartedalsrådet hölls 2024 

den 29/2, där bland annat Kåre Ström och Stig Johannesson deltog, se utdrag ur protokoll, 

bilaga 1. Skogsägaren informerade då om avverkning kring Källdala och området 

runtomkring (ärende A33448-2021), se utdrag ur protokoll, bilaga 2. Enligt skogsägarens 

uppfattning informerades det då även om avverkning A59123-2023, även om detta inte nämns 

i protokollet.  

 
*) Svartedalsrådet sammankallas av Västkuststiftelsen och är ett ca 2 timmars 

informationsutbyte mellan berörda kommuner, föreningar och uppfyller inte kraven på 

samråd.  

RSV har sedan år 2001 gjort foldrar (bifogas) och arrangerat natur-kultur vandringar till 

bla. Källdala (folder 8) och Långevatten (folder 2). Stigarna till dessa är förstörda liksom 

naturvärdena då granar äldre än 130 är avverkade, 2 fina utflyktsmål är förstörda! 

 4.5.1 Områden viktiga för lokalsamhället; för rekreation och friluftsliv, kultur eller lokal 

ekonomi, som kan påverkas negativt av aktuella åtgärder dokumenteras och berörda 

intressenter identifieras. 



 4.5.3. Ett samråd ska uppfylla följande krav: a) Berörda intressenter kallas till samråd 

genom en kallelse med angivande av område, tid och plats för möte samt med 

kontaktuppgifter till den som kallar. Kallelsen sker minst sex veckor innan åtgärd planeras. En 

karta, där planerade åtgärder framgår översiktligt i text eller bild ska skickas ut i samband 

med kallelsen. b) Ett samrådsprotokoll upprättas, där inkomna synpunkter redovisas. De 

intressenter som deltar ska beredas möjlighet att kommentera protokollet. Eventuella 

kommentarer ska redovisas. c) En samrådsredogörelse upprättas där samrådsprotokollet finns 

med och där certifikatsinnehavaren redogör för beslut om åtgärd. Av redogörelsen framgår hur 

certifikatsinnehavaren bemött eller tillgodosett inkomna synpunkter under samrådet. Beslut 

om åtgärd ska tas av certifikatsinnehavaren själv, efter att samrådet genomförts. 

 - Samrådsredogörelsen delges de som medverkat i samrådet innan påbörjandet av den 

skogliga åtgärden. 

 

 
 PRINCIP 6: MILJÖVÄRDEN OCH MILJÖPÅVERKAN Certifikatsinnehavaren ska 
upprätthålla, bevara och/eller återställa skogsbruksenhetens ekosystemtjänster och 
miljövärden och ska undvika, minska eller åtgärda negativ miljöpåverkan.  
6.2 Innan beståndspåverkande åtgärder genomförs ska certifikatsinnehavaren identifiera 
och bedöma skala, intensitet och risk för åtgärdernas eventuella effekter på identifierade 
miljövärden  
- Området som är Natura 2000 område för EU:s fågeldirektiv. Enligt bevarandeplan 
https://www.lansstyrelsen.se/download/18.2e0f9f621636c84402734726/1528973733767/
svartedalen-se0520142.pdf Vilket även framgår av våra skrivelser. Ingen 
naturvärdesinventering är dokumenterad och offentliggjorts av markägaren. Här berörs även 
andra riktlinjer såsom 6.5.4.  
 
Södras svar 
 
Naturvärdesinventering är utförd av skogsägaren i samband med avverkningsanmälan 
2021, och finns dokumenterad. Det finns dock inget krav på att naturvärdesbedömningen i 
sig eller dess resultat skall offentliggöras.  
 

*) Föreningen RSV anser att Princip 6 inte uppfylls enligt flera riktlinjer:   

- RIKTLINJER 6.2.1 OCH 6.2.2: För att åstadkomma god samstämmighet och ett tillförlitligt 

resultat ska metoden för naturvärdesbedömning vara väl strukturerad och utprovad samt ha 

ändamålsenliga tillämpningsinstruktioner. Skogsstyrelsen eller andra experter med 

motsvarande kompetens ska regelbundet konsulteras så att de som utför 

naturvärdesbedömningar kalibreras i identifiering av höga naturvärden, inklusive 

nyckelbiotoper. Utbildning av de som utför naturvärdesbedömningar anpassas utifrån 

svårigheter att identifiera svårbedömda naturvärden i markinnehavet. Metoden för 

naturvärdesbedömning ska vara kommunicerad med certifieringsorganisationen. En utförlig 

metodbeskrivning ska finnas tillgänglig och visas vid förfrågan. 

- 6.4.2 Information om förekomst av rödlistade arter inhämtas, utvärderas och dokumenteras. 

VÄGLEDNING 6.4.2: Med inhämtande av information menas att ta del av relevanta 



datakällor avseende artförekomster av rödlistade arter i aktuella GIS-skikt från egna 

inventeringar, Artportalen, Länsstyrelsen, Skogsstyrelsen m.m. Information om rödlistade 

arter finns på Artdatabankens hemsida. En del i utvärderingen är att kvalitetssäkra 

informationen. 

- RIKTLINJER 6.5.4: Större markägare ska beakta åtgärdsprogram för hotade arter och 

hotade naturtyper vid utformandet av strategier för naturvårdande skötsel. Skogssektorns 

målbilder för hänsynskrävande biotoper är implementerade i tillämpning, uppföljning, 

anpassning och dokumentation gällande brukandet av skogen. 

- 6.5.5 Avsatta områden med behov av naturvårdande skötsel sköts enligt de för området 

formulerade naturvårdsmålen. 

*) RSV har i skrivelser bla. 2021-11-28 upplyst om några naturarter (såsom fåglar.) 

Avverkning har tom skett under häckningstid 1/4–31/7, tex för Källdala A 33448–2021 (27-

28/4- 2024 Se foto), och A 59123-2023 (maj - juni 2024) 

 

6.7.1 Ekologiskt funktionella kantzoner mot vattendrag och öppna vattenytor bevaras 
eller återskapas vid behov. Kantzonens utformning och bredd planeras och anpassas 
utifrån vattenmiljöns naturvärde och känslighet samt kantzonens skogliga naturvärden.  
- I avverkningsanmälningar vid vatten finns inga skyddszoner angivna.se 3) enligt 2021-11-
28- 

Södras svar 

I samråd med Skogsstyrelsen (via brev till Marianne Karlsson, SKS, 20220105) har 
skogsägaren uppgett att kantzoner mot vatten kommer att sparas där så är möjligt utifrån 
de givna förutsättningarna. Det finns ingen uttalad skyldighet att redovisa kantzoner mot 
vatten i avverkningsanmälan, men däremot skall certifierade skogsägare följa målbilden 
Kantzoner mot sjöar och vattendrag när skogsbruksåtgärder utförs.  

Vid avverkning i ärende A59123-2023 har en funktionell kantzon lämnats vid avverkning, se 
bifogad bild i bilaga 3. I ärende A33448-2021 finns inget vatten där det har varit relevant att 
lämna kantzon enligt målbild.  

 bilaga 3 bild 

*) Föreningens synpunkt på kantzon gäller endast för de avverkningar som gränsar till 

vatten. Vi har även angivit risker för kvicksilverläckage till vattenskyddsområden. 



- Enligt skrivelsen 2021-11-28. gränsar flera avverkningsanmälningar tom 

vattenskyddsområden och vattentäkt. 

- För A59123-2023 är det tveksamt då mycket humus kommer att rinna till sjön se föreningens 

bild nedan från samma ställe, 2024-09-20.   

   

 

Kungälv  
Kåre Ström  
Ordförande i Rädda Svartedalen och ordf. i Kungälvs ornitologiskaförening  
Tvetgatan 277  
442 33 Kungälv  

Tel: 0707–723204, e-post: karestrom@telia.com  
 
Stig Johannesson  
Sekreterare i Rädda Svartedalens vildmark och ordf. i Kungälvs naturskyddsförening  
Munkegärdegatan 355  
44241 Kungälv  
Tel: 076–3464515 e-post: stig.johannesson@outlook.com 
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